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Cesta:  
Možností ako sa dostať do Catanie je samozrejme mnoho, ja osobne som si vybrala možnosť 
priameho letu z Viedne až do Catanie. Priame lety nie sú až také časté, my sme leteli so spoločnosťou 
Lauda airlines (http://www.laudaair.com/site/index.php?id=1&L=1&zanpid=8526879C1657337273 ), 
ktorá má v ponuke priame lety do Catanie jedenkrát do týždňa vždy v sobotu. Ostatné spoločnosti 
väčšinou pnúkajú lety s prestupom v Ríme.  
 
Príchod a ubytovanie: 
Na letisku nás čakal taliansky študent, ktorý bol veľmi milý, ale mal jedinú chybu. Prvé, čo povedal 
bolo: „ No English.“ To nás samozrejme veľmi nepotešilo, lebo sme z neho nedostali ani jednú 
informáciu. Doviezol nás na koleje, kde sme boli ubytovaní. Prvé dojmy boli zdrvujúce. Ulica, na 
ktorej boli koleje bola celá špinavá, všade po zemi boli odpadky a psie výkaly, budovy boli ošarpané a 
špinavé. Koleje: prízemie bolo v pohode, poschodie tiež, ale keď nás doviedli na izbu mala som chuť 
plakať. Izba bola špinavá, skôr ako sme otvorili kufre, museli sme všetko komplet poumývať. 
Samozrejme niečo ako klimatizácia existovalo len na prízemí v študovni. Zariadenie na prvý pohľad 
nič moc.  Výhoda bola, že sme mali kúpeľňu na izbe. Ale cez víkendy nešla teplá voda. A naša izba 
bola tiež jedna z mála, kde bola chladnička a keďže my sme také dobré duše, tak obyvatelia asi 
ďalších troch izieb s nami zdieľali tento dar. Ale keďže človek je schopný zvyknúť si na všetko, aj my 
sme si zvykli, nejako sme sa zabývali ( hneď prvý deň sme si kúpili ventilátor), zvykli si a potom to 
bolo už znesiteľné.  Dohromady nás tam nakoniec bolo asi 40 študentov z celého sveta a zažili sme 
mnoho krásnych chvíľ a veľa zábavy. 
 
Strava:  
Dvakrát denne sme sa stravovali v menze, kde bolo z čoho vyberať. Jedlo sa skladalo z prvého (rôzne 
druhy cestovín)a druhého chodu (mäso, ryby ), prílohy, dezertu a nápoja.  A samozrejme mohli sme si 
dať aj pizzu. Takže hladní sme tam naozaj neboli. No až na nedeľu, kedy menza bola zatvorená, ale 
dávali nám aspoň balíčky s konzervami, pečivom, vodou a dezertom. 
 
Spoločenský progam: 
Štuenti z taliankeho IFMSA (SISM) boli milí, priateľskí a ochotní. Veľmi pozitívne hodnotím to, že na 
Facebooku založili účet Catania 2010, prostredníctvom ktorého sa časť našej československej 
komunity skontaktovala už pred príchodom. Dokonca sme niektorí mali aj spoločný let.  Prvé dni som 
mala na nich naozaj ťažké srdce lebo osobne som očakávala, že v deň nášho príchodu niekedy  prídu 
a poskytnú nám určité informácie ako napr. kedy pôjdeme do nemocnice, ako sa tam dostaneme, 
kde je obchod, kde sa dá čo robiť atď. No keď nerátam chlapca s „no English“ tak prvého 
kompetentného Taliana som videla prvý krát v štvrtý deň môjho pobytu. Našťastie sme tam už boli 
viacerí  a tak sme sa vydali prebádať okolie. Keďže veľká väčšina sicílskeho obyvateľstva nerozpráva 
po anglicky, bolo dosť zbytočné pýtať sa okoloidúcich kde je obchod. V prvom stánku sme si kúpili 
mapu a všetko sme spoločnými silami zvládli. 
Catania, mňa ako mesto veľmi neočarila, samozrejme boli tam nejaké pekné miesta a budovy, ale je 
tam dosť málo zelene a veľa odpadkov. Vďaka výletom, ktoré sme buď podnikli samy v skupinkách 
alebo ktoré pre nás pripravili talianski študenti sme videli veľa nádherných miest. 
Program, ktorý nám pripravili bol naozaj super. Začalo to welcome party v bare na pláži, kde bol aj 
bazén. Deň po party sme šľapali na Etnu a víkend sme zakončili výletom na nádhernu Scala  dei 
Turchi. Ďalší víkend bol v Taliansku sviatok  Ferragosto, kedy je zvykom prespať na pláži a naše 
spoznávanie Sicílie sme zakončili výletom do Taorminy a ďalší deň do Cava Grande .  
 



Stáž: 
Väčšina študentov malo problém s tým, že nerozprávali po taliansky a talianski lekári nerozprávali 
veľmi po anglicky. Takže stáž stratila na kvalite kvôli nedostatočnej komunikácii. Ja osobne som  bola 
na kardiochirurgiskej klinike, kde som mala to šťastie a môj supervisor hovoril dobre po anglicky. 
Doktori aj všetok personál boli veľmi milí, priateľskí a ochotní. Chybička krásy spočívala v tom, že 
práve v auguste majú v Taliansku všetci dovolenky, takže namiesto obvyklých 3 operácii za deň tam 
prebiehali maximálne 3 operácie za týždeň. 
Keby ste mali nejaké otázky veľmi rada odpoviem (gasparova.lubica@gmail.com), prípadne 
poskytnem fotografie. 
 


